
Protokół nr 40/2010
z  posiedzenia 

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Infrastruktury Technicznej 
Rady Miasta i Gminy Świerzawa

  odbytego w dniu  19 lutego 2010 r. 

Goście zaproszeni:
1. Marian Matusiak – Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Świerzawa
2. Andrzej Chodyra – Skarbnik Miasta i Gminy Świerzawa
3. Alicja Pawlus – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerzawie
4. Krzysztof Jagiełło – pracownik Urzędu Miasta i Gminy w Świerzawie

Porządek posiedzenia:
1. Analiza sprawozdania z działalności MGOPS za 2009 rok.
2. Wyjazd  w  teren  /oczyszczalnia  ścieków  Świerzawa,  Sokołowiec,  kotłownia  na  biomasę 

w Świerzawie/.
3. Omówienie uchwał i innych materiałów dotyczących sesji.
4. Sprawy różne.

Przewodniczący  Komisji  p.  E.  Grabski   otworzył  posiedzenie  Komisji  i  stwierdził, 
że   uczestniczy   w  nim  4  radnych,  co  stanowi  kworum  pozwalające  na  prowadzenie  obrad 
i podejmowanie decyzji.
Nikt  z  członków  Komisji  nie  zgłosił   uwag  do  porządku  obrad.  Porządek   został  przyjęty 
jednogłośnie.

Ad. 1. Wyjazd w teren /oczyszczalnia ścieków Świerzawa, Sokołowiec, kotłownia na biomasę 
w Świerzawie/.
Komisja wyjechała w teren, gdzie ustaliła, co następuje:
1. oczyszczalnia ścieków w Sokołowcu: do oczyszczalni nie wpływają wszystkie ścieki, część cofa 

się do studzienek m.in. przy boisku szkolnym.
Ścieki 1-2 razy dziennie wywożone są beczkowozem do  zlewni ścieków w Świerzawie. Aby 
wypompować  ścieki,  beczkowóz  przejeżdża  przez  prywatny  teren  wspólnoty  mieszkańców. 
Koszt wywozu jest bardzo duży. 
Kierownik  ZLG  R.  Marzec  poinformował  Komisję,  że  zlecona  została   ocena  kosztów 
ponownego uruchomienia oczyszczalni ścieków. Obiekt jest  zdekapitalizowany w 100%. Został 
zamknięty w 2001 roku ze względu na to, że nie spełniał norm ochrony środowiska. Wynikało to 
m.in.  z  sezonowości  dostarczania  ścieków  –  szkoła  nie  pracuje  w  wakacje,  ferie,  soboty 
i niedziele.
W opinii osoby zajmującej się takimi obiektami, obiekt będący w obecnym stanie technicznym 
nie zostanie dopuszczony do eksploatacji.
Kierownik  ZLG  poinformował,  że  przy  tak  małej  ilości  ścieków,  materiał  biologiczny  nie 
przeżyje.  Koszt  utrzymania  oczyszczalni  ścieków  jest  duży,  co  roku  należy  wykonać  np. 
4 analizy chemiczno-biologiczne, po 1 tys. złotych każda. Zdaniem Kierownika ZLG, ponowne 
uruchomienie oczyszczalni nie wchodzi w grę.
Pewnym  wyjściem  byłoby  zainstalowanie  biologicznej  oczyszczalni  ścieków,  o  ile  warunki 
geologiczne  na  to  pozwolą.   Należy  jednak  przeanalizować  opłacalność  takiej  inwestycji 
w kontekście projektu budowy kanalizacji dla wsi Sokołowiec.
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Opłaty za ścieki,  jakie  ZLG pobiera od mieszkańców posesji  podłączonych do oczyszczalni 
ścieków i od szkoły, nie pokrywają kosztów wywozu ścieków.
Radna  K.  Tatuś  poprosiła  o  poinformowanie,  czy  i  kiedy  będą  otwarte  2  zaasfaltowane 
studzienki na boisku szkolnym.
Kierownik  ZLG  zobowiązał  się  przekazać  Komisji  analizę  dotyczącą  kosztów  ponownego 
uruchomienia oczyszczalni ścieków w Sokołowcu, zaraz po jej otrzymaniu.

2. Kotłownia  na  biomasę:  Kierownik  ZLG R.  Marzec  poinformował,  że  aktualnie  w kotłowni 
zatrudnionych jest 3 pracowników /zmniejszono o 1 etat/. 
Wprowadzona  została  procedura  przyjmowania  słomy.  Dostawa  dokumentowana  jest 
protokołem dostawy słomy, gdzie odnotowuje się wagę i wilgotność każdej dostawy.
Jeżeli wilgotność przekracza umówioną wartość 15% , za każdy procent potrąca się 5 % ceny.
Komisji  umożliwiono wgląd do rejestru przyjęcia słomy oraz do dokumentów jej przyjęcia – 
WZ.
Kierownik R. Marzec poinformował Komisję, że na dzień dzisiejszy, koszty i dochody kotłowni 
bilansują się.

3. Oczyszczalnia  ścieków w Świerzawie:  wykonano napowietrzanie  górnej  części  oczyszczalni, 
wyniki badań są dobre. 
W  planie  jest  jeszcze  zainstalowanie  nowych  pomp  i  rusztu  na  dolnej  części  oczyszczalni. 
Urządzenia są już zakupione.  Trzeba jeszcze zakupić urządzenia do badania poziomu stopnia 
napowietrzenia  ścieków  w  dolnej  komorze  biostabilizacji.  Koszt  ich  zakupu  wynosi  około 
16 tysięcy złotych.
Jest to bardzo potrzebne urządzenie, gdyż przy nieodpowiednim poziomie tlenu bakterie mogą 
zaginąć.
Kierownik R. Marzec  podkreślił, że ZLG nie ma środków na taki wydatek.

Ad. 2. Analiza sprawozdania z działalności MGOPS za 2009 rok.
Kierownik MGOPS w Świerzawie A. Pawlus  przedstawiła  sprawozdania z działalności MGOPS 
za 2009 rok. Załącznik nr 1.
Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego  sprawozdania.
Dyskusja:
1. K. Tatuś; czy p. Kierownik wie, ile osób objętych programem współfinansowanym ze środków 

Unii Europejskiej, realizowanego w ramach Programu  Operacyjnego Kapitał Ludzki, podjęło 
pracę. Program  obejmował 10 osób.

2. A. Pawlus: nikt nie podjął pracy,  cztery osoby spośród nich  odbywało staże.
3. K.  Tatuś:  prosi  p.  Kierownik  o  ustalenie  sytuacji  osoby  bezdomnej  z  Sokołowca.  która 

przebywała w okresie zimy w noclegowni.
4. K. Tatuś czy SP Sokołowiec brała udział w kampanii “Zachowaj Trzeźwy umysł”.
5. A.  Pawlus:  Szkoła  realizowała  takie  programy  we  własnym  zakresie.  Dyrektor  Szkoły 

rozmawiała   z  Kierownikiem MGOPS  i  zgłaszała  zainteresowanie  uczestnictwem w takim 
projekcie w 2010 r.

6. K. Tatuś: czy w Sokołowcu są osoby, które wymagają pomocy opiekunek domowych.
7. A. Pawlus: była taka osoba, została przewieziona do szpitala.
8. K. Tatuś: czy obecny stan zatrudnienia MGOPS jest wystarczający.
9. A. Pawlus: brakuje  pracownika socjalnego na rejon oraz osoby, która poprowadziła by sprawy 

profilaktyki przeciwalkoholowej i przemocy w rodzinie.
10.K. Tatuś: w Rząśniku, w budynku komunalnym zamieszkuje rodzina wielodzietna. Korzysta ona 

z pomocy społecznej ale pomoc rzeczowa płynie także z różnych innych
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źródeł.  Jednak  rodzina  wogóle  nie  szanuje  otrzymanych  darów  żywnościowych 
i ubraniowych. Radna poprosiła p. Kierownik MGOPS o zainteresowanie się tą sprawą.
 

Ad. 3.  Omówienie uchwał i innych materiałów dotyczących sesji.
Komisja  omówiła  następujące  projekty  uchwał  na  XXXVIII  sesję  Rady  Miasta  i  Gminy 
Świerzawa:
1. nr   180   w  sprawie  wymagań,  jakie  powinien  spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się 

o  uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie  działalności  w  zakresie  odbierania  odpadów 
komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości,  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych 
i  transportu  nieczystości  ciekłych,  prowadzenia  schroniska  dla  bezdomnych  zwierząt, 
grzebowiska  zwłok  zwierzęcych  i  ich  części,  spalarni  zwłok  zwierzęcych  i  ich  części  oraz 
ochrony  przed  bezdomnymi  zwierzętami  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Świerzawa  -   ref. 
K. Jagiełło – opinia pozytywna 

2. nr 181 w sprawie uchwalenia “Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, Przeciwdziałania  Narkomanii  oraz Przemocy w Rodzinie dla Miasta i  Gminy 
Świerzawa na rok 2010”  ref. A. Pawlus - opinia pozytywna

3. nr 182 w sprawie zmian w budżecie na 2010 rok – ref. A. Chodyra – opinia pozytywna.

Ad. 4. Sprawy różne.
Komisja skierowała do Burmistrza Miasta i Gminy następujący wniosek  i zapytanie :  
1. jak  najszybciej  przedstawić  Komisji  koszty,  możliwości  i  ostateczny  sposób  rozwiązania 

problemu oczyszczalni ścieków w Sokołowcu,
2. czy w projekcie  budowy kanalizacji  dla   wsi  Lubiechowa jest  uwzględniony koszt  montażu 

dodatkowych  urządzeń  na  oczyszczalni  ścieków  w  Świerzawie,  która  po  zakończeniu  tej 
inwestycji  będzie przyjmować znacznie większą ilość ścieków.

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia został wyczerpany i zamknął obrady.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

                                                                                  Przewodniczący Komisji 
                                                                          
                                                                                         Edward Grabski

Protokółowała:
Władysława Tyka
insp. d/s obsługi rady i jej organów


